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1. Opening en vaststellen agenda 

De voorzitter opent om 09.30 uur de vergadering. De agenda is ongewijzigd vastgesteld. 

 

2. Mededelingen en vaststelling verslag vorige vergadering 

- Vergaderdata:  

- De secretaris stuurt opnieuw de concept vergaderdata. De leden reageren indien data 

niet mogelijk zijn.  

 

- Update adviesthema Duinpolderweg 

- Voor de volgende vergadering wordt een behandelend ambtenaar uitgenodigd om de 

stand van zaken te bespreken. De PAL kan wellicht adviseren over de vraag of de 

leefomgevingsissues goed zijn meegenomen. Hierbij kan de PAL teruggrijpen op het 

eerdere advies uit 2013. Indien in werkgroepverband verder wordt gewerkt zijn Ben 

Immers, Josee van Eijndhoven en Ko Droogers beschikbaar. Michel Heesen wordt ook 

gevraagd. In het vervolg wordt de samenwerking met de Noord-Hollandse ARO gezocht. 

 

- Update adviesthema Weidevogels 

- Aansluitend aan deze vergadering rond de werkgroep het advies af.  

 

- Update lezing klimaatadaptatie 15-12-2017 

- Het ambtelijke team klimaatadaptieve delta krijgt rond de lezing de ruimte om te laten 

zien wat ze doen. 

  

- Update Omgevingsbeleid PZH 

- GS hebben een update naar PS gestuurd. De stukken volgen bij de volgende 

vergadering. 

 

- Update Perspectief Groene Hart 

- De voordracht is inmiddels ook in PS van Utrecht behandeld. De motie die door de drie 

PS-en is opgesteld is ook daar aangenomen. Het Groene Hart heeft ook het 

regeerakkoord gehaald. De secretaris volgt het vervolgproces, met name de 

totstandkoming van de uitvoeringsagenda.  

- Vaststelling verslag vorige vergadering 

- Tekstuele wijziging bij 3.4. 
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- N.a.v.: vervolg bij 3.4: de panelleden zijn ook betrokken bij de totstandkoming van het 

advies. 

 

- Invulling openstaande positie PAL 

- Op 27 november 2017 is een overleg met het Comité van Aanbeveling. Dan wordt ook 

dit onderwerp besproken.  

 

3. Ter bespreking 

3.1 Ronde langs de velden 

Twee minuten per PAL-lid, geen verslaglegging.   

 

3.2 Discussienotitie Kust  

Reacties PAL-leden op de discussienotitie. 

- Wat is de rol van de provincie? Zijn dit alle betrokken partijen? Moet je niet prioriteren in 

de ambities? En zijn dit de ambities?  

- Parkeerproblematiek wordt gemist. Zie als voorbeeld de parkeergarage in de duinen bij 

Katwijk. Er zijn twee punten die uitwerking behoeven:  

- 1. de dynamiek qua bezoekers. De provincie moet zorgen dat de kust het hele jaar 

attractief is, ook ’s winters. Breng in beeld wat de mogelijkheden zijn en kijk wat je kunt 

doen.  

- 2. Hefboomwerking: de hoogste prioriteit is de veiligheid, maar daar kun je ook andere 

doelen aan koppelen.  

- De zandmotor schuift langzaam noordelijk. Je moet nu dus al nadenken over de 

volgende zandmotor. En misschien wel meerdere zandmotoren.  

- Er is ook gekeken naar de uitwerking in Noord-Holland, die geeft focus. De Zuid-

Hollandse uitwerking is meer een omgevingsvisie Kust.  

- Geothermie wordt gemist bij de duurzame kust. 

- Het is een goed, helder leesbaar stuk. Het kan functie hebben in een maatschappelijke 

discussie. De dillema’s zijn niet heel scherp.  

- Hoe zit het met de zonering? Er zijn botsende thema's: rust, maar ook gratis toegang. 

- De PAL heeft in het verleden geadviseerd over het proces. Dat advies is aardig gevolgd. 

De discussienotitie is goed, we nemen er met blijdschap kennis van. Het waardenkader 

had meer uitwerking kunnen krijgen. 

- De discussienota is een goede basis voor het debat. Op dit moment is er dan ook geen 

verder advies vanuit de PAL noodzakelijk. De secretaris volgt de behandeling in PS.  

 

3.3 Adviesthema bouwopgave/ stedelijke ontwikkeling 

- Op 7 december is een bestuurlijke conferentie van de provincie over verstedelijking.  Er is 

interesse van PAL-leden om deel te nemen. 

- Niet iedereen heeft het conceptadvies tijdig kunnen lezen. 

- Er is waardering voor wat er staat, maar er moet nog een slag overheen. Het gaat om de 

tone of voice. Het is nu teveel een verslag van de lezing. 

- Er ligt een bouwopgave. Is onze taak niet om te wijzen op de punten van Daan Zandbelt: 

de samenhang tussen klimaat-, energie-, en mobiliteitstransities? 

- Na de conferentie bespreken we of er advisering noodzakelijk is. 
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3.4 Werkprogramma PAL 2016-2018 

- 5. Evaluatie natuurbeleid: ten aanzien van de nationale parken worden goede stappen 

gezet. Het weidevogels advies is bijna klaar. Recreatieve routenetwerken zouden ook 

onderdeel kunnen uitmaken van dit thema. 

- 9. Klimaatbestendige en waterrobuuste inrichting van stad en land: 15 december 2017 

lezing Wim Kuijken en Steven Slabbers. 

- 10. Waterkwaliteit (KRW): een schriftelijke reactie volgt nog van GS. 

- 13. Kustbeleid: zojuist besproken. 

- 18. Bouwopgave: loopt. 

- 20. Moderne mobiliteit: advies is aangeboden. 

- 21. Evaluatie gebiedsprofielen: in het stuk over de kust worden ze genoemd. Bij dit 

thema kunnen we ook de landschapstafel meenemen. Komt terug op de agenda van 

januari of februari 2018. 

- 22. Recreatieve routenetwerken: betrekken bij punt 5. De secretaris neemt contact op 

met de behandelend ambtenaren.  

 

Extra onderwerpen voor met name lezingen: 

- Wat doet Zuid-Holland met big data voor de leefomgeving? 

- Vrijkomende agrarische bebouwing. 

- Jan Brouwer: rekenen aan de stad. 

- Bodemdaling en co2.  

- Eigentijds eigendom van grond. Van Bavel: geschiedenis ontwikkeling 

eigendomsrechten.  

- Bereikbaarheid en mobiliteitsontwikkeling. Ben Immers denkt na over een spreker.  

- Landbouwbeleid. Rli werkt aan een rapport over voedsel, omvang veestapel. De Zuid-

Hollandse koe en het klimaat. Kan eventueel in het voorjaar. 

- Beprijzing van milieuvervuilend gedrag; wat betekent dat op regionale schaal? 

- Commissie Klaver; waterschapsbelasting. 

 

4. Stukken ter kennisname 

- Wordt deze keer gemist. Volgende maand weer beschikbaar. 

 

5. Rondvraag  

- De secretaris plant het afscheid van Sybrand Tjallingii. 

- Het verzoek is om het verslag eerder te ontvangen. 

 

6. Sluiting 

De voorzitter sluit om 12.45 uur de vergadering. Aansluitend overleg werkgroep Weidevogels.  


